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BRO TIL VASSØY? 

VIDERE FERJEDRIFT? 

 

VASSØY 11. JUNI 2019 

         Brokomiteen på Vassøy  
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Historisk tilbakeblikk 

 

Allerede i 1972 ble de første planene for bru til Vassøy laget av Per 
Eikemo, Statens vegvesen, og Lars Helge. Begge bodde på Vassøy.  

 

 

 

 

Stavanger Aftenblad 16. mars 1988 

Stor interesse for bro til Bjørnøy, Langøy og Vassøy i 1988. Bru til 
Bjørnøy ble bygd. Hvorfor kom en ikke videre med bro til Langøy og 
Vassøy? 
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Stavanger Aftenblad 3. september 1994 

Arne Rettedal (H), Leif Måsvær (Krf) og Finn Sandberg (Ap) utreder 
bro til Vassøy. 
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Stavanger Aftenblad 5. april 1995 

Broa kostnadsberegnes til 83,4 mill. Dagens kalkyler (2017) ligger på 
400 mill. 
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Stavanger Aftenblad 21. august 1995 

Rådmannen og Byplanavdelingen ville ikke ha bru i 1995 og vil heller 
ikke ha bru i 2019 

 

 Stavanger Aftenblad 22. oktober 1997. 

Det ble ikke politisk flertall i 1997. 
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Stavanger Aftenblad 6. september 2002 

 

Vegvesenet og Rogaland Fylkeskommune vil utrede bru til Vassøy 
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Stavanger Aftenblad 6. desember 2005. 

Mange av oss fra Vassøy går i fakkeltog fra ferja til Rådhuset og 
politikerne vedtar å bygge bro! Dersom den lar seg finansiere skal 
den stå ferdig samtidig som Ryfast (etterskrift: i 2019) 

34 av 67 stemmer for. Kun 1 stemmes overvekt. Høyre med ordfører 
Sevland i spissen ville ha tunnel. Siden den gang har flertallet i Høyre 
vært imot bru.  
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Stavanger Aftenblad 29. september 2012 

Reguleringsplanen og konsekvensutredningen skal ifølge Rogaland 
Fylkeskommune være klar til 1. gangs-behandling før sommeren 
2013. Overskuddsmasse fra Ryfast skal benyttes. Hvorfor stoppet 
reguleringsarbeidet opp? Hva gjorde en med Ryfast-massen i Ryfast-
anbudet, verd 25-50 millioner?  
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Viktige vedtak i Bystyre og Fylkesting 
 
 
Bystyret 2005: 
 

1. Utredningsplikten vurderes som oppfylt. 
 

2. Bystyret mener at den mest fremtidsrettede transportløsningen for Vassøy er en 
fastlandsforbindelse. 
 

3. Stavanger kommune anbefaler en broløsning i samsvar med alternativ 2 D 
forbedret som legges til grunn for videre planlegging. 
 

4. Brua skal bygges på en måte som fører til minst mulig miljøbelastning 
 

5. Det forutsettes at bro til Vassøy blir bygget etter at Ryfast er etablert. 
 

6. Stavanger kommune vil påpeke at fergetilbudet og en eventuell 
fastlandsforbindelse for Vassøy er en fylkeskommunal ansvarsoppgave.  

 

 

Fylkestinget 2006: 

 

1. Rogaland fylkeskommune vurderer utredningsplikten i forhold til 
konsekvensutredningen for fastlandsforbindelsen til Vassøy som oppfylt. 
 

2. Rogaland fylkeskommune anbefaler at brualternativet legges til grunn for videre 
arbeid med prosjektet forutsatt at det er mulig å få til en gjennomførbar 
finansieringsplan. Rogaland fylkeskommune forutsetter videre at det legges stor 
vekt på avbøtende tiltak for å gjøre inngrepene i landskapet minst mulig.  
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Bystyre 19. mars 2018:  

 

1. Planlegging, prosjektering og bygging av bru til Vassøy er Rogaland 
fylkeskommunes ansvar. 
 

2. Stavanger kommune ber om at Rogaland fylkeskommune utarbeider en total 
prosjektplan med planlegging, prosjektering og bygging med tilhørende 
finansieringsplan. 
 

3. Prosjektet finansieres med fergeavløsningsmidler, grunneierbidrag og 
bompenger. 
 

4. Stavanger kommune påtar seg oppgaven med utarbeidelse av reguleringsplan 
under forutsetning av at kostnadene dekkes av Rogaland fylkeskommunes 
prosjektplan. 

 

 

Rogaland Fylkesting 12. juni 2018:  

• Stavanger kommune anmodes om å påta seg oppgaven med utarbeidelse av 
reguleringsplan for Vassøy bro. Kostnadene dekkes av Rogaland 
fylkeskommune. 
 

• Når godkjent reguleringsplan for Vassøy bro foreligger, vil Rogaland 
fylkeskommune utarbeide en finansieringsplan. Ved behov for bomfinansiering 
forutsettes positivt initiativ og vedtak fra Stavanger kommune. 
 

• Basert på finansieringsplanen vil Rogaland fylkeskommune vedta bygging av 
Vassøy bro eller fortsatt fergedrift. 
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Hva er videre saksgang når en kommer i gang med 
reguleringsplanarbeidet for bro til Vassøy 

 

Reguleringsplanen 

 
1. Konsulent utarbeider forslag til reguleringsplan på oppdrag fra Stavanger 

kommune 
 

2. 1. gangs behandling i KBU 
 

3. Offentlig høring 
 

4. 2. gangs behandling i KBU 
 

5. Stadfesting i bystyret 
 

 

Kalkyler, finansieringsplan, bygging. Ansvar: Rogaland Fylkeskommune 

1. Kalkyler 
 

2. Finansieringsplan: Ferjeavløsingsmidler, bompenger? 
 

3. Basert på finansieringsplanen vil Fylkestinget vedta bygging av Vassøy bro eller 
fortsatt fergedrift. 
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Hva er besluttet eller uttalt m.h.p. videre ferjedrift (ferje og 
hurtigbåt)? 

 

1. Den nye sentrumsplanen for Stavanger viser grøntområder langs sjøen. 
Vassøyferja overtar Tau-ferja’s ferjestø, men ingen i kommune kan svare på hvor 
oppstillingsplassen for bilene skal være når planen gjennomføres. 
 

 

 
2.  Fylkestinget har vedtatt at all ferjedrift skal elektrifiseres i 2024 

 
3. Hva mente Rådmannen og administrasjonen ved behandling av saken om bro til 

Vassøy i Bystyret august 2015?  
 
«Dersom bro ikke blir bygget mener Rådmannen en mulig løsning kan være å 
endre dagens ferjeforbindelse fra å gå fra Vassøy – sentrum til Vassøy- 
Roaldsøy. I følge Kolumbus vil vi kunne få hyppigere avganger og dobbel så stor 
kapasitet innenfor dagens driftstid.»  
 
Disse synspunktene ble endret i innstillingen til Bystyret 19. mars 2018 
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4. Rådmannen og byplankontoret ønsker videre ferjedrift; ref. saksinnstillingen til 

Bystyret før vedtaket om bru 19. mars 2018: 
 
«Stavanger kommune kan ikke påta seg å utarbeide reguleringsplan og 
finansieringsplan for fastlandsforbindelse til Vassøy  
 
Det framtidige ferge- og hurtigbåttilbud til Vassøy må bidra til å nå nasjonale og 
lokale mål om nullutslipp fra kollektivtrafikken. I kommende anbudsrunde må 
dette legges inn sammen med økt frekvens på det samlede ferge- og 
hurtigbåttilbudet» 
 

5. Fylkesrådmannen ønsket i forbindelse med nytt ferjeanbud bilferje med større 
kapasitet for biler, og flere passasjerer. Hensikten med dette var å kunne legge 
ned en av hurtigbåtene til Vassøy og Byøyene. Dette ble nedstemt av 
fylkespolitikerne.    
 

6. Rygerbuen vant sa anbudskonkurransen og går videre frem til 1/1-2022, med 
mulighet til forlengelse frem til 1/1-2024. Det blir noen flere avganger fra 1/1-
2020.  
 

7. På oppdrag fra fylkesrådmannen har Kolumbus utarbeidet en utredning om 
mulige kutt i hurtigbåttilbudet til Byøyene på 7,8 mill årlig.  
 

• Kun en båt i Byøyene 
 

• Krever annen ferje i sambandet Stavanger - Vassøy med større 
passasjerkapasitet og fart. 
 

• Forslaget er ute på høring 
 

 

Påstand: Dersom det ikke blir bro, er det stor fare for at en vil ende 
opp med elektrisk ferje til Bjørnøy.   
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GODKJENT REGULERINGSPLAN FOR HELE VASSØY 

MED BESTEMMELSER OG REKKEFØLGEKRAV 
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• Det er i reguleringsplan 1765 (vedtatt 2001 og revidert 2011) lagt til rette for 
boligbygging på øya, med mulighet for ca. 320 nye boliger. 
  

§ 2 Rekkefølgebestemmelser:  
 

• Boligbygging kan bare tillates i den grad det er tilfredsstillende tilgang på offentlig 
service i form av fastlandsforbindelse (fergekapasitet*), skoleplass og 
barnehage. Detaljplanene for feltene B1-5, kan bare godkjennes på grunnlag av 
dokumentasjon av at disse vilkårene er oppfylt. 
  

• Tomter kan bare fradeles og bebygges i den grad utslippssituasjonen tillater det. 
Før nytt renseanlegg er anlagt, kan deling og bygging som kan medføre økte 
utslipp bare godkjennes på bakgrunn av bekreftelse av at utslipp vil ligge 
innenfor gjeldende tillatelse. 
  

• Før ny boligbygging tillates, skal hovedveg med tilhørende fortau være 
opparbeidet. For feltene B1-5 gjelder kravet fra fergekaien, for øvrige 
felt/enkelttomter gjelder kravet fra krysset Nordstrandveien/Sørstrandveien og 
fram til og langs aktuelt felt/tomt. 4  
 

*Tilfredsstillende fergekapasitet er definert som:  
Tilfredsstillende fergekapasitet innebærer at det må foreligge erklæring fra 
ferjeselskapet/ driftsansvarlig om at det under ordinære driftforhold de 
siste 6 månedene ikke har forekommet oversittinger med bil på mer enn 
5% av fergekapasiteten for fergene i rushtiden (06.00-09.00 til Stavanger 
og 14.30-1730 fra Stavanger). 
  

Videre boligbygging på Vassøy med inntil 320 nye boliger kan skje 
når det er fastlandsforbindelse eller dokumentert tilfredsstillende 
ferje-kapasitet. Øvrige rekkefølgekrav må også tilfredsstilles; dvs. nye 
hovedveg med tilhørende fortau og nytt renseanlegg (forenklet-det er 
også flere rekkefølgekrav) 

Utbyggerne av de nye tomtene ønsker å starte boligbyggingen så 
snart det er økt ferjekapasitet (tidligst i 2022). 

De foreslåtte hovedveg-løsningene er langs fra optimale og bør kunne 
forbedres.  
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Hvordan er økonomien i bro-prosjektet? Bompenger? 

Nedbetalingstid, med 40 kr i bompenger tur-retur (ca. 100 kr i dag med full pris – ca. 50 
kr med rabatt) 

Ferjeavløsingsmidler i inntil 40 år er viktigste finansieringskilde 

Kalkyle utarbeidet i 2017: 

Rente på 6,5%: 19 år 

Rente på 4,5%: 16 år 

Rente på 3,0%: 14 år 

 

Kalkyle med 4,5% rente:
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Klima og miljø: Hva er mest bærekraftig? el-ferje eller 
bro? 

• Bygging av bru vil gi et redusert energiforbruk og CO2-utslipp på ca. 90% 
sammenlignet med dagens situasjon. 
 

• Bygging av bro vil medføre at en unngår biltrafikk fra Vassøy gjennom et allerede 
sterkt trafikkbelastet Stavanger sentrum. 

Vi kan ikke se at batteridrevet ferje og hurtigbåt vil være et fornuftig alternativ. Dette vil 
bli mye dyrere enn dagens ferjedrift og vil ikke gi redusert energiforbruk.  

 

Sammenligning av dagens situasjon med broalternativet: 

 

Bensin: 8,8 kWh/liter  
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Hva mener de politiske partiene om bru til Vassøy 
 

Bystyret 19. mars 2018 – stemmegiving 
 
    

Parti Representanter For Mot 

Høyre 21 10 11 

Arbeiderpartiet 18 18   

Fremskrittspartiet 5 5   

Venstre 6   6 

Kristelig folkeparti 4 4   

Miljøpartiet De Grønne 4   4 

Sosialistisk venstreparti 3   3 

Folkeaksjonen Nei BP 3 3   

Senterpartiet 1 1   

Rødt 1   1 

Pensjonistpartiet    1 1   

Sum 67 42 25 
 

 

Alle i Ap, Frp, Krf, Sp, Pensjonistpartiet og FNBP stemmer for bro. 
Høyre er delt ca. på midten. 
 

 
Fylkestinget 12. juni 2018 – stemmegiving 
 

 
Stort flertall i Fylkestinget går for bro.  42 stemmer for og 5 stemmer 
mot. (Venstre, SV og MDG). 
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Uavklart brosak. Hva er konsekvensene 

 

• Ryfast vil stå ferdig i løpet av 2019 og da kunne også broa stått ferdig. En bruker 
nå 35-40 millioner i ferjesubsidier hvert år videre istedenfor å investere disse 
pengene i bru. 
 

• Fylkestinget har vedtatt at innen 2024 skal alle ferjeforbindelser i Rogaland 
elektrifiseres. Dersom en ikke får fortgang på reguleringsarbeidet vil en måtte gå 
inn med store investeringer til nye ferjestøer, oppstillingsplasser, landstrøm m.m. 
før en vet om det skal bygges bro -100 millioner 
 

• Brosaken har vært et tema på Vassøy i 40 år. Mange beboere er frustrerte og 
leie av å vente på broa som politikerne har «lovet» beboerne i flere omganger 
helt siden 2005. Dette medfører at mange flytter og vi får stadige utskiftninger i 
befolkningen.  
 

• Vi ser også tendenser til «forgubbing» og en reduksjon i antall barn i skole og 
barnehage. Barnehagen er i de siste år redusert med 2 avdelinger og antall barn 
halvert. Det er under 10 elever i noen av klassene på skolen. 

 

Antall elever ved Vassøy skole: 

 

Skoleår/trinn 1. kl 2. kl 3. kl 4. kl 5. kl 6. kl 7. kl Sum 

2014-15        86 

2015-16        89 

2016-17        81 

2017-18        70 

2018-19 8 10 14 8 8 12 10 70 

 

Barnehagen: 

2013: 60 barn 

2019: 32 barn 

2020: 25 barn innmeldt  
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Hvor står brosaken i dag? 

 

Det har nå gått over et år siden vedtakene i Bystyret og Fylkestinget 
ble gjort uten at noe er gjort med reguleringsplanen for bro til Vassøy. 
Uten reguleringsplanen kommer en ikke videre med 
finansieringsplanen og får ingen avklaring på om det skal bygges bro 
eller om en skal fortsette med ferjedrift. 
 

I formannskapsmøte 9. mai 2019 ble det stilt følgende spørsmål:  
 

1. Bystyret har vedtatt flere ganger at planleggingsarbeidet med Vassøybru skal 
gjennomføres. Fylket har til og med vedtatt at de skal betale for dette.  

 
2. Hva er status i dette arbeidet? Hvis det ikke er kommet i gang når blir det gjort? 

Hvis det er kapasitetsutfordringer i planleggingsavdelingen når blir arbeidet satt 
ut til eksterne på anbud?  

 

Rådmannen kom da med følgende svar (forenklet-se også vedlegg 1 som viser hele 
svaret): 

1. Kommunen har ikke kapasitet til å sette ut anbud for bro til Vassøy og følge opp 
konsulent i 2019. 
 

2. Det er viktigere å holde tidsfristene i plan og bygningsloven for andre private 
reguleringsplaner enn å sette i gang reguleringsarbeidet for bro til Vassøy. 
 

3. Rådmannen vil påny ta kontakt med fylkesrådmannen etter ny organisasjon er 
kommet på plass, for å drøfte om fylkeskommunen som veieier kan overta 
planoppgaven. 
 

 
Hva innebærer rådmannens forslag? 
 

1. Alle andre private reguleringssaker i fra juni 2018 og minst ut 2019 skal komme 
foran regulering av bro til Vassøy. 
 

2. Brosaken havner igjen tilbake til ping-pong spillet mellom Fylket og kommunen 
det var utsatt for i flere år 

 

Dette er etter vår mening feil prioritering! Vassøys befolkning må få 
svar på om det blir bro eller videre ferjedrift! 

Rådmannen kan heller ikke, stikk i strid med de vedtak som er gjort i 
Bystyre og Fylkesting, sende saken tilbake til Fylket. 



 

21 

 

 

Arbeidsomfang for byplankontoret 

 

Anslått arbeidsomfang for byplan til å sette i gang og følge opp reguleringsplanarbeidet 
(som bekostes av Rogaland Fylkeskommune) frem til 1. gangs-behandling og offentlig 
utlegging: 

 

1. Utarbeidelse av tilbudsgrunnlag:    2 dagsverk 
2. Utsending, evaluering og valg av konsulent:  2 dagsverk 
3. Oppstartsmøte, oppfølging og sakspapir til 1.g-beh: 5 dagsverk   

 

Hele denne saken settes med andre ord på vent i flere år på grunn av 
at byplankontoret hevder at de ikke har kapasitet til noen få dagers 
arbeid. 

 

 

Hvor står vi dag? Oppsummering 

 

1. Det har nå gått 14 år siden Bystyret og Fylkestinget vedtok å bygge bro 
 

2. Det har gått over 1 år siden Bystyret og Fylkestinget vedtok at Stavanger 
kommune skulle utarbeide reguleringsplan for bro som igjen er grunnlag for 
finansieringsplan og beslutning om bygging av bro. 
 

3. Rådmannen i Stavanger kommune har bestemt at kommunen ikke vil gjøre noe 
med reguleringsplanen i 2019. Skjer det noe i 2020? 
 

4. Brokomiteen har jobbet utrettelig i mange år for å vise politikerne at bro til 
Vassøy er det mest fornuftige alternativet. Ved hver eneste politiske behandling 
har rådmannen og fylkesrådmannen innstilt på videre ferjedrift og unnlatt å 
informere politikerne om viktige forutsetninger (f.eks. ferjeavløsingsmidler). På 
grunn av informasjon og fakta som brokomiteen har lagt frem, har politikerne 
valgt å ikke støtte rådmannen/fylkesrådmannens innstilling. Vi trenger nå nye 
krefter for å komme videre med saken! 
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Konklusjon og oppfordring fra brokomiteen 

 

Befolkningen på Vassøy bør jobbe sammen for å: 

1.  Få en avklaring på om det blir bro eller videre 
ferjedrift  
 

2.  Beholde og helst utvide passasjerbåt-tilbudet til 
sentrum uavhengig om det blir bro eller videre 
bilferje-drift 
 

3.  Forbedre vegsystem og trafikk-løsninger i 
gjeldende reguleringsplan 
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Spørsmål? 
 
 
Debatt  
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TAKK FOR OPPMERKSOMHETEN! 
 

Hilsen Brokomiteen på Vassøy 
 
 

 


